
Obnova gradu
Polhograjski grad spada med pomembno zgodovinsko

dediščino na Slovenskem, vendar je že vrsto let močno
propadal in krajani, ki so ponosni nanj, so ga začeli
obnavljati.

O sanaciji polhograjskega gradu in obzidja smo sc
pogovarjali z ing. Albinom Metežem, direktorjem Hojc
TOZD Pohištvo v Polhovem Gradcu. »Že leta 1974 jc

tov. Sotlar dal idejo o obnovitvi gradu, vcndar zaradi
pomanjkanja sredstev in menjave kadrov nismo mogli
začeti obnove vse do lanskega leta«, je povedal naš
sogovornik, ki je predsednik komisije za sanacijo gradu,
imenovane na izvršnem svetu našc občine. Komisija je
sestavljena iz aktivnih članov KS iz Polhovega Gradca in
predstavnikov Zavoda za varstvo naravne in kutturne
dediščine ter delegatov iz IS naše občine. Obnovitvena
dela vodijo Polhograjčani sami s pomočjo dveh zasebnih
obrtnikov, ob pomembnejših posegih pa skličejo sesta-
nek cele komisije.

»Z deli smo začeli konec lanskega leta, da bi vsaj pred
zimo rešili kar se reSiti da, saj sem prepričan, da streha
pod novim snegoin ne bo vzdržala. Denar za obnovo je še
vedno naš največji problem, ki pa ga bomo morali hitro
rešiti. Ljubljanska kulturna skupnost nam jc nakazala
300 starih milijonov, GG Ljubljana nam je podarilo 50 m
smrekovih hlodov, Hoja TOZD pohištvo pa jh je brez-
plačno razrezala in pripravila za montažo. Vendar so bili
dejansko stroški obnove do sedaj višji za 234 starih
milijonov in če jih ne bi s soglasjem KS in občine pokrili s
krajevnim denarjem, bi grad verjetno do spomladi do-
končno propadel« je povedal ing. Metež. Že površen
ogled gradu nam pokaže, da se je marsikaj spremenilo.
Obnovljeno je celotno ostrešje, saj so zamenjane vse
letve, trhli trami, stari pa so ojačani s plohi in deskami.
Celotna kntinaje iz nove opeke, narejeni so snegobrani,
žlebovje in odtočne cevi pa so iz bakra. Obnovljena je
tudi strcha in arkade na robovih tako imenovanega an-
gleškega stolpa, ki stoji ob gradu.

Grad je tako čez zimo varen pred poškodbami, spo-
mladi pa se bodo dela nadaljevala z obnovo same stavbe
in grajske okolice. »Po sanacijskem <načrtu bomo za
obnovitvena dela vsako leto prejeli po 300 st. milijonov,
kar pa jc občutno prcmalo. Že samo za obnovitev oken,
ki bodo morala biti enaka starim, bomo porabili ves
denar, ki ga dobimo od Kulturne skupnosti v enem letu.
Ker pa so okna stara, bodo morala biti izdelana ročno«
razlaga ing. Metež.

Finančno situacijo bodo Polhograjčani skušali rešiti s
prodajo grajskih zemljišč mladih družinam. ki nimajo
možnosti za pridobitev stanovanja. Gradbena posestva
bodo interesentom delili na podlagi pravilnika za delitev
stanovanj. Vsak kupec pa bo moral 200 delovnih ur
pomagati pri obnovi gradu.

Zob časa, ki je močno uničil zgodovinski spomenik. je
s tem izgubil svojo moč. Čeprav jc treba grajati vse, ki so
toliko časa čakali z obnovo, pa bi obenem pohvalili
domačine in odbor za sanacijo gradu. ki so končno le
spoznali, da je grad vse kaj drugega kot kamenje iz
preteklosti.
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